

Referat fra kredsbestyrelsesmøde i DTS Kreds IV Hovedstaden m.v.



Dato: Tirsdag, den 21. august 2017 kl.11.00

Sted: Østbanegade

Deltagere:

Niels Gyrsting, Formand, Indsats, Sluseholmen
Anette Prüsse Jensen, Økonomi, Præstøgade
Henrik Kaj Lüthje, Indsats, Sluseholmen
Jens Norlund Jensen, IT og Data, Østbanegade
Kim Andersen, Told, Sluseholmen
Pia Vig, Kundeservice, Sluseholmen
Tina Charlotte Olsen, Departementet
Ulla Kær Andersen, IT og Data, Kalvebod Brygge

Afbud:

Henrik Michaelsen, Told, Kystvejen

Dagsorden:

- 1) Godkendelse af endelig dagsorden
- 2) Valg af referent
- 3) Meddelelser fra formændene
- 4) Meddelelser fra andre/bordet rundt
- 5) Dagsorden for hovedbestyrelsesmødet den 22. august 2017
- 6) Medlemsmøder
- 7) 55+ medlemsmøder
- 8) Opfølgning på medlemsmails
- 9) Eventuelt.

Referat

1. Godkendelse af endelig dagsorden

Godkendt med: Henrik Michaelsen har bedt om, at vi behandler et punkt vedr. forskud i forbindelse med rejser – vi drøfter det under punkt 9) Eventuelt

2. Valg af referent

Ulla blev valgt

3. Niels: Meddelelser fra formændene

Niels: Som alle sikkert ved, skal der flyttes rundt på medarbejdere i både Kundeservice og Indsat pga. etablering af 2 nye enheder.

Til PAL/PAF etableres en gruppe i Indsat med 14 medarbejder og FL, som skal bistå Kundeservice, men folk skal fysisk blive siddende, hvor de gør.

Til ATP skal der nedsættes en taksforce, for at behandle 400 sager med udbetalinger. Bliver en

blanding af Indsatsfolk med bistand fra Jura. Her bliver folk heller ikke flyttet fysisk.

Jens: Der kommer formodentlig snart en udmelding om facilitet management i Staten (dvs. samling af Serviceopgaver i Staten).

4. Meddelelser fra andre/bordet rundt

Kim: En FL i VAK er gået på pension, og i den forbindelse er der flyttet en FL fra Told til VAK – FL i Told er nu midlertidig besat af Lone Byg. Så nu er der 3 FL stillinger i Told som er midlertidig besat (opslag i proces). Jim Sørensen besøger de toldenheder, som bliver nedlagt og taler med medarbejderne. Ros for at han viser synlighed, dog kan der ikke siges så meget mere nyt. Et medlem i lufthavnen er død af kræft, er der en øget risiko ved at arbejde i lufthavnen – Forelagt DTS arbejdsmiljøudvalg – Der kan ikke bevises nogen sammenhæng, med øget sygdom ved at arbejde i lufthavnen.

Tina: Der er meldt en ny organisation ud i Departementet, som skal træde i kræft i løbet af efteråret (okt-nov). I søjlen Koncernestyring etableres der 5 nye kontorer, samtidig med at nogle af de eksisterende 4 kontorer ændres/for nye navne. Efter ændringen vil der være et kontor hvor hver af de nye styrelser.

Alle kontorchefer i Departementet skal hver måned udfylde et regneark, hvor kontorets opgaver skrives ind og det noteres hvor meget tid der er brugt på opgaverne ift. til antallet ressourcer. Opgaverne blev markeret med grønt, gult eller rødt ud fra hvor meget ressourcer der er til opgaverne ift. behovet. Disse regneark har bl.a. medført at kontoret "Proces & Administration" splittes i to kontorer, "Administration & Kontrol" og Forvaltning og Lovkoordinering", fordi alle opgaver er rødt-markeret.

Henrik L: Et medlem har spurgt om vi har et overblik over hvor mange medlemmer vil gå på pension eller siger op, når ny organisation etableres. Det overblik kendes ikke endnu, og vil også afhænge af den endelige udmelding om lokaliteter.

Sikker drift - et medlem har sammenlignet kravet om sikker drift med orkestret på Titanic, som blev ved med at spille, mens skibet gik ned.

Ulla: Der er ved at komme lidt styr på Kalvebod Brygge, men der er stadig en del udestående mangler, bl.a. er et vindue, som ikke kan lukkes, stadig ikke lavet og der er ikke kommet mødevægge i alle mødelokalerne. Men nu er der ved at blive etableret lokaleudvalg, så forhåbentlig når man efterhånden gennem manglelisten.

5. Hovedbestyrelsesmøde den 22. august 2017

Der er udsendt følgende dagsorden til HB-mødet:

Punkt 1: **Velkomst v/Jørn Rise**

Punkt 2: **Godkendelse af referat af hovedbestyrelsesmøde den 12. – 14. juni 2017**

Punkt 3: **Situationen i SKAT.** Der arbejdes videre på det papir, som hovedbestyrelsen behandlede på juni-mødet med at skitsere problemområder, herunder at komme med løsningsforslag. Der udsendes derfor ikke materiale til dette punkt.

Punkt 4: **Udtagelse af krav til overenskomstforhandlingerne 2018.** Der udsendes et oplæg fra faglig sekretær Jan Nørner. Herudover må kredsene gerne komme med input ud fra stedlige drøftelser om krav til overenskomstforhandlingerne.

Punkt 5: **Kongres 2017.**

Udkast til skriftlig beretning udsendes af redaktør Ole Pedersen – udsendes kun til den egentlige hovedbestyrelse, idet det er hovedbestyrelsen, som aflægger beretningen for det,

som er sket i perioden.

Udkast til hovedbestyrelsens forslag til vedtægtsændringer på kongressen udsendes af redaktør Ole Pedersen. Udkastes udsendes til alle.

Udkast til endeligt budget for den kommende kongresperiode, herunder forslag til fastsættelse af kontingent, udsendes af redaktør Ole Pedersen til alle.

Årsregnskabet for 2016 udsendes. Regnskabet er til endelig behandling i hovedbestyrelsen – herunder revisionsprotokollatet.

Punkt 6: Nyt fra kredsene

Punkt 7: Nyt fra TR-fora

Punkt 8: Nyt fra sekretariatet

Punkt 9: Nyt fra udvalg

HB sagerne blev gennemgået.

Ad pkt 3: Jørn har lavet et opdateret notat om DTSs udestående spørgsmål, listen er ret lang. Listen stammer fra sidste HB-møde, suppleret med spørgsmål fra medlemsmøder. Notatet bliver sendt til Implementeringsorganisationen.

Ad pkt 4: Niels forventer at CO10 holder fast i, som ved de seneste forhandlinger, at det primært vil handle om generelle lønstigninger- DTS har dog alligevel lavet et katalog over særlige krav. Nogle af disse krav kan være omkostningsfrie, så som minimum kan de måske komme med.

Ad pkt 5: Forslag til vedtægtsændringer til kongressen, bl.a. om at studerende på professionsbacheloren i SKAT kan blive en del af DTS. Forslaget forudsætter at de bliver DTS-sere, det er ikke 100% afklaret endnu. Det er ok, at de bliver medlemmer, men vi mener ikke de skal være i en selvstændig kreds med formand mv., når der alene er udsigt til at der starter 50 på uddannelsen i 2018, og vi ikke realistisk kan forventes, at de alle vil blive medlemmer. Desuden stilles der vedtægtsforslag om, at vi kan flytte vores kredsgeneralforsamlinger til efteråret, så de følger kongressen. Det er et forslag, vores kreds har stillet.

Ad pkt. 9: DTS' AM udvalg har netop holdt møde. Der blev talt meget om at ledelsen bør berolige medarbejderne ift. ny struktur – oplægget går jo på, hvordan organisationen skal se ud i 2021. Der er udarbejdet en værktøjskasse med forslag, som skal gøre det bedre for medarbejderne i forbindelse med omstruktureringerne. Der foreslås fx hjemarbejdspladser, arbejde i toget under transport, mulighed for coaching eller hjælp til jobsøgning, hvis nogle skal søge nyt arbejde, på grund af, at de ikke kan flytte med arbejdet.

Ved interne opslag er der ønske om, at alle som minimum tilbydes en (telefon-) samtale, hvis de ikke får tilbudt jobbet (med begrundelse). Problemet med "værktøjskassen" er, at vores nuværende ledelse ikke kan sige, at Det nye Skattevæsen vil benytte værktøjerne – det bliver jo selvstændige styrelser, der skal implementere deres egne måder at gøre tingene på. DTS håber dog, at vi overordnet i den kommende koncern vil køre mange HR-tiltag fælles for hele organisationen. Desuden blev der talt om APV-MTU. Der laves ikke en tyk rapport, som der blev gjort sidste gang. I stedet udvælges et antal punkter, som DTS arbejder videre med selv og arbejder med i forhold til hovedsamarbejdsudvalget.

Desuden har der været AMU møde (i SKAT regi) den 16. august, hvor nogle af de samme emner var oppe. Omkring APV-MTU kommer der snart en rapport ud med alle bemærkninger, hvoraf der var omkring 5.000.

6. Medlemsmøder

Der holdes medlemsmøder om at skrive CV mv, hvor Anette Albrechtsen er oplægsholder. 18. september på Sluseholmen og 28. september i Østbanegade. Hvis nogle medlemmer ikke kan på de relevante datoer, må de gerne møde op på den modsatte adresse - men de skal tilmelde sig, hvilket møde de deltager i (der kommer mail ud med indbydelse).

Desuden holdes der et medlemsmøde i Østbanegade med besøg af Jørn Rise, den 21. september.

7. +55 medlemsmøder

Der holdes medlemsmøder for medlemmer over 55 år. Holdes på Sluseholmen 8. november og i Østbanegade 9. november, med besøg af Jan Nørner og A-kasserne. Som ved CV møderne, må medlemmerne gerne deltage på modsatte adresse (husk tilmelding jf. overfor).

8. Opfølgning på medlemsmails

Forslag om at dette referat sendes ud i medlemsmail, da det refererer flere medlemshenvendelser og medlemsmøder. Hver valgenhed skal selv beslutte, om de gør dette.

9. Eventuelt

Henrik M har sendt en mail til Niels om, at nogle medarbejdere har fået en mail fra SKAT om, at der ikke må hæves kontanter på SKAT masterkort. Nogle medarbejderne har gjort dette for at betale udgifter ifm. tjenesterejse. Efterfølgende er der lavet afregning for alle pengene. Medarbejderne opfatter dette som en almindelig praksis, som altid har været anvendt.

SKAT har lavet en ny instruks, som følger reglerne fra finansministeriet, så vi kan ikke gøre noget ved denne nye procedure. Hvis der er behov for kontanter på tjenesterejsen, opfordres medlemmerne til at benytte processen med at bede om forskud, selv om det er en lidt mere besværlig proces.